
 

 

 

A NAIH üdvözli az ajánlószelvények gyűjtésének tervezett megszüntetését 
 

Az MTI által közzétett, majd több médium által is publikált hír szerint a FIDESZ-KDNP fontolóra 
veszi, hogy „az országgyűlési választáson ne ajánlószelvény-gyűjtéssel történjen a jelöltállítás”. A 
NAIH üdvözli ezt a felvetést, egyben felhívja a döntéshozók figyelmét arra, hogy a fennálló ajánlási 
rendszert dr. Péterfalvi Attila már 2002-ben, adatvédelmi biztosként is aggályosnak tartotta.  
 
A jelöltállítás hatályos szabályozása ugyanis olyan hiányosságokban szenved, amelyek lehetővé 
teszik a visszaélést a választópolgárok személyes adataival. Számos esetben előfordult, hogy a 
választópolgárok postaládáiból ellopták az ajánlószelvényeket és így az elkövetők a személyes 
adatokat tartalmazó értesítők birtokába is jutottak, vagy az összegyűjtött ajánlószelvények adatait 
meghamisították.  A jelenlegi rendszer már önmagában is kockázatokat rejt azáltal, hogy az 
ajánlószelvények gyűjtése során a jelölő szervezetek megbízottjai a választópolgárok különleges 
adatainak, elsősorban pártpreferenciáinak birtokába jutnak. A szabályozásba épített garanciák 
ellenére a gyakorlatban nem voltak elkerülhetőek a jogsértések.  
 
A NAIH álláspontja szerint a választópolgárok személyes adatainak védelmét a legteljesebb 
mértékben az szolgálná, ha az új választási eljárásról szóló törvényben az ajánlószelvények 
gyűjtését egy olyan rendszer váltaná fel, amely egyáltalán nem jár személyes adatok kezelésével. 
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